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VLKANEČ PŘIBYSLAVICE KOZOHLODY

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Zasedání zastupitelstva obce se konají v roce 2019 každou druhou středu v měsíci od 17.30 hodin. V případě, že je 

třeba řešit neodkladnou záležitost, svolá starosta zasedání mimořádné. V případě, že daný měsíc nejsou žádné body k 
řešení, může jej zastupitelstvo odvolat.

14. 8. 2019 Vlkaneč, obecní úřad

11. 9. 2019 Kozohlody, sál Obecního domu

9. 10. 2019 Přibyslavice, sál místního pohostinství

ZPRÁVY Z OBCE

„LETNÍ SLAVNOSTI VE VLKANČI“
OBECNÍ ÚŘAD VE VLKANČI VE SPOLUPRÁCI S OBECNÍMI SPOLKY SI VÁS DOVOLUJE 

POZVAT NA SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ, KTERÉ SE USKUTEČNÍ NA MÍSTNÍM HŘIŠTI 31. 8. 2019
Pro návštěvníky bude připraveno malé pohoštění a bohatý program. Občerstvení po celou dobu slavností bude zajištěno spol-
kem SDH Vlkaneč. O zábavu se mimo jiné postarají kapela Věnovanka, Divadelní spolek z Paběnic, „Poupata“ z Vlkanče, děvčata 
ze ZŠ, malé mažoretky z Golčova Jeníkova a jiné. Spolek drobných chovatelů z Vlkanče připraví výstavu zvířat a nebude chybět 
tombola. Prostřednictvím zpravodaje prosíme šikovné ženy a dívky ze všech třech vesnic o výpomoc v pečení štrůdlů. Tyto na-
pečené štrůdly budou náhradou za tradiční koláče a budou součástí odpoledního občerstvení. Do prvního ročníku letních 
slavností jsme zařadili soutěž „Štrůdlování“. Podmínkou účasti v soutěži o nejlepší štrůdl, je upéci a donést tři  „nohavice“ štrůdlu 
do jedenácti hodin na místo slavností. Pokud se soutěže nechcete zúčastnit, nevadí, přesto oceníme vaši snahu a na vámi done-
sených sladkostech si společně pochutnáme.

(Kompletní zápisy ze zastupitelstev jsou k dispozici buď na obecním úřadu nebo v upravené verzi na internetových stránkách obce)
Zápis ze 7. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 10. 4. 2019 v Přibyslavicích 
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Kořínek Luboš, Nováková Martina, Vágner 
Václav, Semrádová Bohumila, Cempírková Jaroslava   
Omluvení zastupitelé:
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava 
Ověřovatelé zápisu: Semrádová Bohumila, Vágner Václav
Přítomní občané: 10
Zastupitelstvo obce ukládá: 
 - Uzavřít kupní smlouvu na pozemek parc.č. 103/2 v k. ú. Přibyslavice. Termín do 30. 4. 2019, zodpovídá starosta
 - Uzavřít kupní smlouvu na pozemek parc.č. 1197/7 v k. ú. Vlkaneč. Termín do 30. 4. 2019, zodpovídá starosta.
 - Vypracovat program Letních slavností ve Vlkanči. Termín do konání další schůze ZO., zodpovídá kulturní komise. 

Zastupitelstvo obce ukládá z minulých zasedání: Trvá oprava rybníka Přibyslavice – kontrola opravy hráze - nedostatek vody.

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
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1. schůze nového zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 14. 11. 2018 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Altmann Josef, Kořínek Luboš, Nováková Martina, Špalek Vincent, Vágner 
Václav, Cempírková Jaroslava   
Omluvení zastupitelé: Semrádová Bohumila, Václav Vágner (přišel v 18:00)
Zapisovatel: Cempírková Jaroslava 
Ověřovatelé zápisu: Altmann Josef, Nováková Martina 
Přítomní občané: 10
Zastupitelstvo obce ukládá: 
- Vyúčtovat dotaci do konce měsíce listopad 2018. Zodpovídá starosta obce.
- Uzavřít nájemní smlouvu s Povodím Labe na pozemek 777 v k. ú. Přibyslavice. Zodpovídá starosta. 
- Podepsat novou smlouvu s ČEZ. Zodpovídá starosta.
- Předat hasičskému sboru Přibyslavice žádost a poté dle žádosti upravit rozpočet. 

Zastupitelstvo obce ukládá z minulých zasedání: 
Trvá oprava rybníka Přibyslavice – nedostatek vody

Zápis z 8. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 15. 5. 2019 ve Vlkanči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Kořínek Luboš, Nováková Martina, 
Semrádová Bohumila, Vágner Václav (příchod v 18:10), Cempírková Jaroslava   
Omluvení zastupitelé:
 Zapisovatel: Cempírková Jaroslava 
Ověřovatelé zápisu: Altmann Josef, Kořínek Luboš
Přítomní občané: 4
Zastupitelstvo obce ukládá:
- Uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí s ČEZ Distribuce, a. s. Termín do 31. 5. 2019. Zodpovídá starosta.
- Uzavřít smlouvu o vybudování plynové přípojky s paní A. Z. Termín do 31. 5. 2019. Zodpovídá starosta.
- Uzavřít smlouvu s dodavatelem na opravu rybníka Kocanda – dle výsledného pořadí. Termín do12. 6. 2019. Zodpovídá starosta.
- Uzavřít smlouvu s dodavatelem na opravu rybníka Polňák – dle výsledného pořadí. Termín do 12. 6. 2019. Zodpovídá starosta.
- Uzavřít smlouvu s dodavatelem na opravu rybníka Pražák v k.ú. Kozohlody – dle výsledného pořadí. Termín do 12. 6. 2019. 

Zodpovídá starosta. 
- Uzavřít smlouvu o zřízení věcného břemene s firmou Povodí Labe, státní podnik. Termín do 12. 6. 2019. Zodpovídá starosta.

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Zápis z 9. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 12. 6. 2019 v Kozohlodech
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Novák Oldřich, Špalek Vincent, Altmann Josef, Kořínek Luboš, Nováková Martina, Vágner 
Václav, Semrádová Bohumila (příchod v 17.40) Cempírková Jaroslava   
Omluvení zastupitelé:
 Zapisovatel: Cempírková Jaroslava 
Ověřovatelé zápisu: Nováková Martina, Novák Oldřich
Přítomní občané: 16
Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
- Kontrolu usnesení z minulých zasedání ZO.
- Informace o možném navýšení kapacity školní jídelny.
- Informace o průběhu výstavby DČOV v Přibyslavicích.
- Informace o nabídce firmy CBS Kutnohorsko z nebe.
Zastupitelstvo obce ukládá: -
Zastupitelstvo obce ukládá z minulých zasedání: 
Trvá oprava rybníka Přibyslavice – oprava další trhliny v hrázi, v rybníku se stále nezadržuje voda.

SLOVO STAROSTY
Vážení občané,
Na základě výsledků voleb do místních samospráv v roce 2018 bylo nově zvolené zastupitelstvo postavené před několik úkolů. 
Bylo to vybudování domovních čističek odpadních vod v obci Přibyslavice, dobudování infrastruktury na nově budovaných 
parcelách za Kovářákem ve Vlkanči, odbahnění a oprava rybníků v Kozohlodech a na Kocandě. Bohužel, ne naší vinou se o rok 
protáhlo vytvoření projektu na plynofikaci na již zmiňované lokalitě za Kovářákem a tím následně i na projektu místní komunikaci 
tamtéž.

Jednou z priorit zastupitelů je a bude úzká spolupráce se všemi spolky naší obce. Další z cílů zastupitelstva je nechat vypracovat 
projekty na opravy komunikací, chodníků a úpravu návsí, abychom mohli při vypsání dotačních titulů žádat o dotace.

Dle strategického plánu Obce Vlkaneč do roku 2026 pro oblast školství, kultury a sportu je jedním z bodů výstavba tělocvičny 
(multifunkčního sálu) a druhým výstavba kulturního domu v obci Vlkaneč. Jak jistě všichni víme, Obec přímo ve Vlkanči nevlastní 
restauraci ani sál jako v Kozohlodech a Přibyslavicích. Jako nově zvolené zastupitelstvo jsme se pokusili kontaktovat stávající 
majitele restaurace a přilehlého sálu a nabídnout odkoupení. Protože nedošlo k dohodě, ani např. k vypracování smlouvy o 
smlouvě budoucí o odprodeji, zastupitelstvo obce rozhodlo zadat projektantům vypracování studie multifunkční haly – 
Komunitního centra. Jedná se pouze o studii, zda lze stavbu zapracovat do areálu místního hřiště, o finanční náročnosti a 
rozvržení vnitřního uspořádání. Jde o studii, na jejímž základě bude zhotoven projekt, a v případě vyhlášení dotačních titulů 
bude zažádáno o dotaci, jak ze státního rozpočtu, rozpočtu krajského nebo i o evropské dotace, a v neposlední řadě i o příspěvek 
z mikroregionu (MAS Lípa pro venkov, Čáslavsko). Primárně se jedná o využití jako tělocvičny pro ZŠ, ŠD a MŠ. Prostory v 
současné době určené k hodinám tělesné výchovy a sportovním kroužkům jsou nevyhovující a při stálém nárůstu počtu dětí z 
hlediska bezpečnosti, dlouhodobě neudržitelné. Nově vzniklé sportoviště nabídne prostory pro využití místnímu spolku TJ 
Sokol Vlkaneč, SDH Vlkaneč, Kozohlody, Přibyslavice a MS Diana. Sekundární funkcí je vybudování kulturního stánku obce s 
možností pořádání plesů, zábav, koncertů či oslav veřejných nebo soukromých.
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MATEŘSKÁ ŠKOLA
Velikonoce jsou v naší MŠ oslavou jara. 
Dubnové dny jsme využili k přípravě na 
oslavu těchto svátků. Několik dní nám 
na oknech klíčila semínka řeřichy a ose-
ní, květináče jsme vylepšili barevnými 
zápichy ve tvaru zajíčků. Velikonoce si 
nelze představit bez barvení vajíček. 
Děti si vyzkoušely ubrouskovou techni-
ku, zapouštění barev a lepení koření. Po-
vídali jsme si o tradicích a symbolech 
Velikonoc.

Dne 2. 5. se předškoláci v rámci projek-
tového dne vypravili na prohlídku že-
lezničního DEPA v Havlíčkově Brodě. 
Děti se dozvěděly o práci na železnici a o 
různých profesích - průvodčí, výpravčí, 

strojvedoucí. Navštívily hlavní věž, od-
kud je řízen provoz celého nádraží. Vy-
zkoušely si práci s vysílačkou, podívaly se 
do opravny vlaků, myčky. Vše bylo pro 
děti nové a zajímavé, všem se exkurze 
velmi líbila. Mladší děti tento den navští-
vil „Klaun Ála“, který si s nimi hrál na 
pohádky - Šípková Růženka, Rusalka a 
jiné Chlapci si připomněli, že každý král 
měl své vojsko, a tak si hráli i na vojáky. 
Děti hádaly názvy pohádek, celým pořa-
dem je provázel plyšový pes Pája.

Dne 24. 5. přijelo mezi děti divadélko 
„Kůzle“ s hudebně pohybovým progra-
mem plným veselých písniček o prázdni-
nách a o létu.

A my se už také těšili na výlet do Fajn-
parku v Chlumci nad Cidlinou. Malí i 
velcí se vyřádili na trampolínách, skáka-
cích hradech a jiných atrakcích. Podívali 
jsme se do Dinoparku, Hmyzákova, 
Zookoutku. Zastříleli jsme si z luku a ten-
to výlet si všichni maximálně užili.

Dne 13. 6. do MŠ přijeli Marek a Kateřina, 
a to už děti věděly, že mají dopolední 
„Dřevíčkovou dílnu“. Pro děti je to jedi-
nečná šance si vyzkoušet práci se dře-
vem a s truhlářským nářadím. Truhlář 
Marek děti seznámil s nářadím a jeho 
správným používáním. Potom si už děti 

pod jeho vedením společně vyráběly 
krokodýla na kolečkách. Děti byly velmi 
šikovné a z vlastnoručně vyrobené hrač-
ky měly velkou radost.

Dne 14. 6. byl v ZD Zbýšov „Den otevře-
ných dveří“. Děti si prohlédly starou a 
novou techniku, kravín a telátka. Po ma-
lém občerstvení jsme se spokojeně vrá-
tili do MŠ.

V neděli 16. 6. proběhla v sále společ-
ně s dětmi ze základní školy závěreč-
ná besídka. Děti si připravily pro rodiče 
„Šmoulí rej“, kde předvedly tanečky, bás-
ničky i písničky. Od rodičů si vysloužily 
velký potlesk.

V úterý 18. 6. jsme se na zahradě MŠ roz-
loučili s našimi předškoláky. Na „Za-
hradní slavnosti“ se sešli rodiče a sou-
rozenci dětí, aby prožili veselé 
odpoledne. Předškoláci si pro ně připra-
vili poslední vystoupení, promenádu a 
básničky. Paní učitelky je pasovaly na 
školáky a popřály jim hodně úspěchů ve 
škole. Nechybělo opékání špekáčků a 
občerstvení pro všechny. Rádi bychom 
srdečně poděkovali všem rodičům, 
kteří nám pomohli „Zahradní slavnost“ 
zorganizovat a všem, kteří se jí zúčastnili.

Olga Jonášová, učitelka MŠ Vlkaneč

V současné době se nám chýlí ke zdárnému cíli výstavba DČOV, rozběhly se práce na rekonstrukci rybníků, pracuje se na 
plynofikaci nově budovaných parcel, zadali jsme vypracování projektů na opravu a vybudování nového chodníku ve Vlkanči, 
nechali jsme vypracovat studii na výstavbu komunitního centra. Budeme dále pokračovat v plnění úkolů nastavených minulým 
i novým zastupitelstvem a zároveň se budeme snažit plnit cíle strategického plánu Obce Vlkaneč.

Přeji příjemný zbytek letních dní
                                                                                                                        Josef Klaus, starosta

NAŠE OBEC SE ZAPOJILA DO PROJEKTU „ UKLIĎME ČESKO “
V tomto roce jsme se spolu s dalšími oslovenými městy 
a vesnicemi zapojili do úklidu naší země, který se konal 6. 4. 
2019. Požádali jsme místní spolky a také děti z místní základ-
ní školy, osloveni byli i občané ze všech třech vesnic. Cílem 
bylo vyčistit lokalitu svého bydliště. V sobotních ranních ho-
dinách se všichni, kteří měli o tuto akci zájem, sešli na smlu-
vených místech. Dostali rukavice, pytle a potřebné informa-
ce ke sběru a svozu odpadků. Účastníci úklidu byli 
překvapeni množstvím sebraných pytlů s odpadem. Měli 
bychom mít stále na paměti, že uklízet jednou v roce ale ne-
stačí. Všem zúčastněným děkujeme.

Martina Nováková, Vlkaneč                                                                                                                 

Klaun Ála

Úklid okolí
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA
Skončil nám další školní rok, který byl 
plný učení, her, zábavy, ale také tradič-
ních projektů.

Dne 2. 4. se žáci zúčastnili cestopisu 
Kateřiny a Miloše Motani, ve kterém se 
podívali na Floridu a Havaj. Seznámili se 
florou i faunou a životem lidí, projekce 
byla velmi zajímavá.

V sobotu 6. 4. jsme se zúčastnili akce 
„Ukliďme Česko“ a společně s dalšími 
občany Vlkanče zbavili naši vesnici od-
padků, které se povalují všude.

V pátek 12. 4. se konal zápis do 1. 
ročníku pro školní rok 2019/2020. Ně-
které děti i rodiče přicházejí s obavou, 
jak to zvládnou, ale postupně se všech-
ny obavy rozptýlí. Při zápisu děti plnily 
mnoho úkolů – poznávaly pohádkové 
knížky, přiřazovaly obrázky k ročním 
obdobím, počítaly dřívka, pojmenová-
valy geometrické tvary. Využili jsme vý-
ukový program k matematice na počí-
tači. Povídali jsme si o zvířatech doma i 
v přírodě. Děti předvedly i sportovní 
nadání – hod na koš, běh mezi kužely… 
všechny úkoly plnily děti rády a domů si 
odnášely dárky od svých budoucích 
spolužáků. K zápisu se dostavilo 9 dětí a 
do 1. ročníku nastoupí 8 žáků.

V úterý 16. 4. se konaly tradiční jarní 
dílny s rodiči. Pro všechny byl připraven 
materiál na výrobu oveček, věnečku z 
vlny, kraslice, zajíce z květináče a deko-
rativních zápichů. Žáci prožili s rodiči 
velmi zajímavé odpoledne a odnášeli si 
domů krásné velikonoční dekorace.

Ve čtvrtek 25. 4. se konal v areálu Mu-
zea zemědělské techniky v Čáslavi 5. 
ročník „Dne bezpečnosti“. Žákům byly 
předvedeny praktické ukázky z práce 
integrovaných složek a Nadačního fon-
du Kryštůfek. Na jednotlivých stanoviš-
tích jsme měli možnost si vyzkoušet, jak 
zachránit život s Kryštůfkem, simulátor 
vozidla, které narazí do překážky, pro-
hlédnout si auta, zbraně a další vybave-
ní Policie. Na hlavní ploše byl dětem 
předveden hasičský útok, proběhly akč-
ní ukázky z práce výcviku psů, ošetření 
raněného, zásah Policie při dopadení 
pachatele trestného činu… Bylo pro 
nás všechny zajímavé sledovat všechny 
složky při práci. Stále si musíme připo-
mínat, jak důležitá, ale i nebezpečná je 
jejich práce. Přínosem na této celé akci 
je, že děti samy si mohou plno činností 
vyzkoušet samy.

V úterý 30. dubna se konal tradiční 
„Slet čarodějnic“. Ráno se sešla opět 
po roce čarodějnická redakce a vydala 
nové číslo „Čarodějného kotlíku“. Násle-
dovalo čtení příspěvků od jednotlivých 
čarodějnic a čarodějů. Opět jsme se se-
známili s nejrůznějšími zprávami z čaro-
dějnického života. Potom čarodějnice 
předvedly svůj rej pro všechny přítom-
né diváky, kteří se sešli za školou. Počasí 
bylo chladné, ale my se zahřáli při pití 
lektvarů, tanci a zpěvu. Celé dopoledne 
bylo zakončeno obletem Vlkanče za pří-
tomnosti všech čarodějnic.

Ve čtvrtek 2. 5. se žáci 1. a 2. roční-
ku pobavili na vystoupení „klauna 
Ály“ v MŠ.

V pátek 3. 5. nás navštívila paní J. Lazár-
ková s výtvarným projektem „Enkaus-
tika“. Všichni žáci si podle jejích pokynů 
nakreslili obrázek kočky nebo papouška. 
I když si na začátku většina nevěřila, tak 
pod jejím vedením vznikly nádherné ob-
rázky, které budou mít děti dlouho vy-
stavené.

Dne 17. 5. pro žáky 3. – 5. ročníku po-
kračovala 2. část dopravní výchovy 
pod vedením p. Bc. J. Holíka z Městské 
Policie v Čáslavi. Tentokrát se žáci pře-
místili na dopravní hřiště do Čáslavi. Byly 
pro ně připraveny praktické ukázky slo-
žené ze situací v silničním provozu, týka-
jící se chodců i cyklistů. Žáci jezdili na 
kolech nebo koloběžkách, přecházeli 
vozovku i řídili dopravu. Na závěr si 
všichni žáci napsali test z dopravní vý-
chovy. Průkaz cyklisty (vzhledem k věku) 
však mohli dostat pouze čtvrťáci a páťá-
ci.

V úterý 21. května se dívky z taneční-
ho kroužku zúčastnili Akademie DDM 
v divadle v Čáslavi. Se svým vystoupe-
ním „Holky z naší školky“ sklidily obrov-
ský úspěch.

V pátek 24. 5. se žáci 1. a 2. ročníku po-
bavili společně s dětmi MŠ na představe-
ní divadélka Kůzle, které bylo opět plné 
písniček o létu a o prázdninách.

V neděli 16. 6. se konala v sále školní 
akademie pro rodiče. Nejprve vystoupi-
ly děti z MŠ a pak následoval program 
žáků naší školy plný básniček, písniček a 
tance. Všem se líbily písničky o našich 
malých hasičích, o fotbalistech i ochrán-
cích přírody. Velký potlesk sklidil tanec 
děvčat „Holky z naší školky“. Všem dětem 
se program podařil a velké ovace od di-
váků nebraly konce. Poděkování patří 
všem, kteří se na programu podíleli. Vel-
ký dík i panu L. Löwymu za ozvučení.

Předposlední červnový týden patřil 
tradičnímu „spaní ve škole“. Ve čtvrtek 
20. 6. jsme nejprve vyjeli na tajný výlet. 
Sázavský Pacifik nás odvezl na Stvořidla. 
Počasí nám přálo, abychom řeku řádně 
prozkoumali. Tak děti poskakovaly po 
kamenech a některé se odvážily i do 
proudu řeky. Oblečení bylo zmáčené, ale 
vše na sluníčku uschlo. Po malém občer-
stvení jsme se vrátili do Vlkanče. Ve škole 
jsme utvořili 4 družstva pod vedením 
našich páťáků. Každé si vymyslelo název 
i pokřik. Prasátečka, Vlci, Parkuristi a Pe-
gasové si namalovali také své vlajky. Ve-
čer nás čekal „bobřík odvahy“. Všichni se 

Hurá prázdniny
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báli i těšili zároveň. Stezka odvahy byla 
připravena na cestě vedoucí k lesnímu 
jezírku. Děti procházely po trase vyzna-
čené hořícími svíčkami, kde se potulova-
ly strašidelné bytosti. Na konci se musel 
každý podepsat a obdržel svůj „kamínek 
odvahy“. Všichni si dokázali, jak umí 
strach překonat. Stezku pro nás připravi-
li starší kamarádi a my jim děkujeme. 
Druhý den v pátek družstva soutěžila ve 
vybíjené a v netradičních disciplínách. 
Odpoledne jsme měli vyhlášení vítězné-
ho družstva a závěrečnou diskotéku. 

Všichni obdrželi diplom za účast i odmě-
ny. V tomto projektu vyhrává vždy ka-
marádství, tolerance a vzájemná po-
moc.

Ve čtvrtek 27. 6. jsme se vypravili ve 
stejných družstvech plnit zajímavé úko-
ly do lesa.

Červen je měsíc, ve kterém se loučíme s 
páťáky a zároveň se těšíme na letní dob-
rodružství. Letos přejeme úspěšný 
krok do nového školního roku v nové 

škole – Terezce, Nikolce, Elišce a Hon-
zíkovi.

V pátek 28. 6. byl slavnostně ukončen 
školní rok a žáci dostali svá vysvědče-
ní. Všichni prospěli a většina z nich s 
vyznamenáním.

Všem dětem přeji krásné prázdniny 
plné nových dobrodružství, kamará-
dů a sluníčka. Nám dospělým přeji 
pohodovou dovolenou plnou odpo-
činku.

ŠKOLNÍ DRUŽINA

Poslední měsíce tohoto školního roku, 
byly pro děti, které navštěvují ŠD, plné 
rozmanitých aktivit.

Na konci března jsme se definitivně roz-
loučili s paní zimou. Vyrobili jsme More-
nu z chleba, rohlíků a housek, za zpěvu 
jarních písní jsme ji hodili do rybníka a 
rybičky si na ní pochutnaly.

V květnu jsme pro maminky k svátku 
zhotovili dárky. Tentokrát jsme šili klo-
boučky – jehelníčky a vyrobili jsme vítací 

domečky z dřevěných špachtlí. Děvčata 
ze 4. a 5. roč. ušila kytice tulipánů. Ma-
minky a babičky měly určitě velikou ra-
dost.

V pátek 31. 5. dívky, které vyráběly de-
korační předměty na vánoční jarmark 
do našeho stánku, vyrazily na „dívčí jíz-
du“ do Čáslavi. Děvčata poseděla v pi-
zzerii, kde jim chutnala výborná pizza i 
lahodný drink. Po návratu dívky přeno-
covaly ve ŠD. Na památku si vybarvily 
trička se zvířecími a květinovými motivy.

1. červen jsme společně oslavili Dět-
ský den soutěžemi v družstvech. Samo-
zřejmě, že byli vítězové i poražení, ale 
všichni si pak pochutnali na sladké od-
měně v podobě zmrzlinového dortu.

Koncem měsíce června jsme navštívili 
ZD Zbýšov, kam jsme byli pozváni na 
Den otevřených dveří. Děti si zblízka 
prohlédly zemědělské stroje. Chlapci 
uvítali, že si mohou sednout za volant 

kombajnu i traktoru. V Kluckých Chválo-
vicích v kravíně jsme si mohli pohladit 
malá telátka. Zajímavé pro nás bylo vi-
dět dojení krav. Děti byly nadšené a to 
tím více, když každý dostal limonádu, 
párek v rohlíku a nanuka. Odměnu si 
však museli zasloužit. Každý prošel krát-
kou naučnou stezkou, kde plnil zajímavé 
úkoly. Družstvo chlapců i děvčat si vedlo 
výborně. Bylo to hezké odpoledne a my 
moc děkujeme.

Na konci června sluníčko opravdu hod-
ně hřálo, a tak jsme se příjemně osvěžo-
vali v bazénu. Samozřejmě, že jsme ne-
zapomínali na sportovní aktivity. 
Vybíjená a fotbal je prostě nej!!!

Poslední den školního roku každý dostal 
své „družinové vysvědčení“ a všichni si 
na rozloučenou připili s přáním krásných 
prázdnin.

Irena Kratochvílová, vychovatelka 
ŠD Vlkaneč

Družina a spousta zábavy

Slunce svítí, řeka volá, 
po roce nám končí 

škola. Na prázdniny 
vyrážíme, že se nám 
to bude líbit, to my 

dobře víme.
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SBOR PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI

Milí občané, je před námi léto a já Vám všem přeji krásné letní slunečné měsíce.
Za uplynulé tři měsíce jsme písemně i osobně blahopřáli našim občanům, kteří oslavili svá významná životní 
jubilea.

V neděli 14. dubna jsme přivítali nové občánky naší obce Jana Radovnického, Anežku Löwyovou, Michala 
Mládka, Ondřeje Mládka a Radima Cempírka. Rodičům i jejich dětem přejeme hodně štěstí zdraví a životní 
pohody.

Všem jubilantům i Vám všem ostatním přeji pevné zdraví, štěstí, úspěch a pohodu v osobním i pracovním 
životě.

                                                                       

ČINNOST MÍSTNÍCH SPOLKŮ A OBČANSKÝCH SDRUŽENÍ

SDH PŘIBYSLAVICE
I v Přibyslavicích to žije. V posledních dvou letech se hasiči v Přibyslavicích zapojují do různých obecních aktivit. 6. dubna 
2019 se konala brigáda v Kozohlodech na pálení klestí po těžbě. Zúčastnilo se 8 členů a bylo odpracováno 45 hodin. Zís-
kané peníze se použijí na hasičskou činnost. 30. 4. 2019 se u místního pohostinství, se za účasti obyvatel, hasičů a dětí, 
které si opekly špekáčky,  pálily čarodějnice. Před zapálením „Čarodějnic“ se u místa plánovaného ohně vyzkoušel hydrant 
na zajištění protipožární ochrany.

Venclák Václav, Přibyslavice

SDH KOZOHLODY
Pálení čarodějnic: 
Na 30. dubna členové našeho sboru 
připravili pro místní děti tradiční pále-
ní čarodějnic, které se opět uskutečni-
lo na hrázi Návesního rybníka.

V měsících duben a květen jsme pro-
vedli skácení a odklizení stromů na 
hrázích, kde se v letošním roce bude 
provádět jejich oprava spojená s od-
bahněním obou rybníků.

Výlet do Krkonoš: 
Ve dnech 23. - 26. května jsme opět 
uspořádali výlet do Krkonoš. Doprava 
byla vlastními auty. Ubytování jsme 
měli zajištěno v penzionu Bouda 
Máma v Peci pod Sněžkou. Po ubyto-
vání jsme šli procházkou do Obřího Okrsková soutěž v požárním útoku



ZPRAVODAJ OBCE VLKANEC císlo 4 strana 7O B C E  V L K A N E Č císlo 3 strana
7ZPRAVODAJ

Dolu. Druhý den jsme podnikli túru z 
Pece pod Sněžkou na Lesní boudu a 
pak jsme pokračovali přes Černý Důl 
zpět do Pece a na Boudu Máma. V so-
botu 25. května se v Peci pod Sněžkou 
konala charitativní akce na podporu 
postižených dětí spojená s výstupem 
na Sněžku. Proto i my jsme zakoupili 
trička s názvem akce a hurá na nejvyš-
ší českou horu Sněžku. Dále pak jsme 
pokračovali po vrcholech Krkonoš 
zpět do Pece pod Sněžkou. Ubytování 
na penzionu je velmi pěkné. Je zde vý-
borné vybavení pro využití volného 
času - vnitřní bazén, fitness, solárium, 
sauna, billiard, stolní tenis, šipky, bow-
ling, venku je pak tenisový kurt. V ne-
děli dopoledne jsme pobyt ukončili a 

vrátili se domů. Výletu se zúčastnilo 14 
dospělých a 2 děti. Všem účastníkům 
se výlet líbil a věřím, že podobná akce 
se uskuteční i v příštím roce.

Okrsková soutěž v požárním 
útoku: 
V sobotu 8. června jsme se zúčastnili 
soutěže v požárním útoku, která se ko-
nala na hřišti ve Vlkanči. Náš sbor za-
stupovala 3 družstva mužů a 1 druž-
stvo žen. Naše soutěžní družstvo mužů 
A obsadilo čtvrté místo za hasiči z 
Dobrovítova, Šebestěnic a Vlkanče. 
Naše družstvo žen bylo v soutěži jedi-
né. Letos se nám podařilo postavit 
družstvo mužů ve věku nad 45 let. Po 
soutěži se uskutečnilo posezení s ob-

čerstvením a s vyhodnocením účasti.

Brigády:
Vypuštění rybníků: V neděli 23. června 
jsme provedli vypuštění obou rybníků 
a spálení roští.

Plánované akce:
Účast na hasičské soutěži v Šebestěni-
cích 10. 8. 2019
Okrskovou soutěž „Babí léto s hasiči“ 
14. 9. 2019
Zájezd do sklípku 28. 9. 2019
Posvícenská taneční zábava 19. října 
2019, hraje Universum.

Frantiček Klečák Kozohlody

SDH VLKANEČ
Jsem ráda, že se zase znovu setkáváme 
na stránkách našeho časopisu.

8. 6. 2019 se konala na místním hřišti 
Okrsková soutěž v požárním útoku. Na 
této soutěži jsme poprvé předvedli no-
vou stříkačku, kterou si sbor pořídil v 
letošním roce z vlastních financí. Prově-
řili jsme tak připravenost našich borců 
– nová stříkačka byla bohužel rychlejší, 
což se odrazilo i na umístění našich 
družstev.

Příjemným překvapením byla dvě první 
místa našich dětí, která se pod vedením 
p. Josefa Altmanna a p. Jana Nováka při-
pravují pro požární sport od loňského 
roku. Poděkování patří i dalším členům 
sboru, kteří aktivně vypomáhají při prá-
ci s dětmi.

Soutěže se zúčastnilo jedno družstvo 
žen, pět družstev dětí a deset družstev 
mužů. Zpestřením programu byl požár-
ní útok „Šedých vlků“, což jsou muži nad 
47 let z Kozohlod. Sklidili zasloužený 
potlesk a uznání. I výsledný čas byl veli-
ce pěkný.

V průběhu příštího čtvrtletí bychom se 
rádi zúčastnili akcí pořádaných v Šebes-

těnicích, Dobrovítově, Leštině a  Kozoh-
lodech.

Přeji příjemnou dovolenou a krásné 
léto.

VÝSLEDKY SOUTĚŽE: 

DĚTI pořadí: 
1. Vlkaneč A 00:22:85, 2. Vlkaneč B 
00:24:69, 3. Leština 00:24:80, 4. Potěhy 
B 00:32:60, 5. Potěhy A 00:36:00 

ŽENY pořadí: 1. Kozohlody 01:05:00 

MUŽI pořadí: 1. Dobrovítov 00:40:60, 
2. Šebestěnice A 00:43:90, 3. Vlkaneč B 
00:45:22, 4. Kozohlody A 00:48:80, 5. 
Vlkaneč „Stará garda“ 00:49:95, 6. Še-
bestěnice B 00:52:70, 7. Zbýšov 
01:11:57, 8. Kozohlody B- N, 9. Vlkaneč 
A -N

MUŽI 45+ pořadí: 1. Kozohlody „Šedí 
vlci“ 01:24:00 

Michaela Časarová, Vlkaneč

Dětí SDH Vlkaneč

TJ SOKOL VLKANEČ
Další čtvrtletí máme za sebou a to je 
příležitost Vás znovu informovat o tom, 
co se v našem spolku událo v uplynu-
lém období.

Fotbalové aktuality
Začátek léta je pro naši tělovýchovu 
vždy spjat s ukončením fotbalové sezó-
ny. I přes nepovedený poslední zápas, 

kdy jsme s Kácovem prohráli 0:9, se 
nám podařilo obhájit 8. místo z loňské-
ho roku. Nutno však říci, že hráči bě-
hem sezóny přichystali sobě i nám fa-
nouškům hodně těžkých chvil a byly 
momenty, kdy to s naším fotbalem ne-
vypadalo dobře. Vše se ale zvládlo a my 
budeme ve III. třídě pokračovat i v další 
sezóně.

U fotbalu ještě chvíli zůstaneme. Jak se 
zpívá v jedné pohádkové písni, „Statistika 
nuda je, má však cenné údaje“, tak Vám v 
následujících řádcích předkládám pár 
snad zajímavých čísel. Zda budou i cenná, 
asi nejlépe posoudí hráči a trenéři.

Výrazně lépe se hráčům vedlo v domácím 
prostředí a v jarní části sezony. Během 
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celé sezóny vyhráli celkem 11 zápasů, z 
toho 8 doma a 7 na jaře. Některými zápa-
sy hráči zřejmě zkoušeli pevné nervy tre-
nérů a fanoušků. Jarní zápas Vlkanče se 
Zbýšovem je toho jasnou ukázkou. Do 
kabin odcházeli hráči se skóre 3:0 a nako-
nec všichni sledovali rozhodčího, kdy už 
vezme tu píšťalku a zápas za stavu 3:2 
ukončí. Ne vždy jsme měli ale štěstí. V I. 
poločase se Zábořím jsme vedli 3:1, nako-
nec jsme prohráli 3:5. Tyhle infarktové zá-
pasy začínají být naší specialitou.

Zajímavé údaje nám také poskytuje po-
hled na vzájemné zápasy. Se dvěma týmy 
jsme prohráli oba zápasy, pouze s jedním 
týmem jsme oba zápasy vyhráli a se zbyt-
kem týmů bylo skóre na zápasy nerozhod-
né. Rozdíly v počtu gólů byly občas velmi 
výrazné, např. s Ratajemi jsme v podzimní 
části vyhráli 7:1 a na jaře prohráli 1:4.

Na pozici nejlepších střelců se stejně jako v 
loňském roce umístil Jan Burian (11 gólů), 

Radek Löwy (11 gólů) a Josef Klaus (8 
gólů). Fotbal je však týmová hra. Ke gólům 
a výhrám by nedocházelo bez zbytku 
týmu. Poděkování patří tedy všem.

Turistický výlet
Jak už jsme Vás informovali v předešlém 
čísle Zpravodaje, náš spolek plánoval a 
také uspořádal turistický výlet na hrad 
Karlštejn spojený s výšlapem do přileh-
lých lomů Malá a Velká Amerika. Během 
tohoto výletu byl prostor i pro „volný“ pro-
gram. Každý toho využil po svém, od ná-
kupu suvenýrů po návštěvu nějakého re-
stauračního zařízení.

Neplánovanou součástí výletu byla i tro-
cha bloudění. To je tak, když každý spolé-
há na toho druhého a místo sledování tu-
ristických značek je v družném hovoru s 
ostatními. K dobré náladě přispělo také 
počasí. V týdnu, ve kterém jsme jeli, byl 
den výletu jediným dnem teplým a slu-
nečným.

Pálení čarodějnice
Jako každý rok i letos se náš spolek ujal 
pořádání této akce. Samotnému pálení 
čarodějnic předcházel program pro děti, 
kde si mohly vyzkoušet různé sportovní i 
nesportovní disciplíny. Děti si opekly buř-
ty a společně ozdobily tradiční májku.

Další aktivity
Během léta budou i nadále probíhat bri-
gády, které povedou k dalšímu zvelebo-
vání sportovního areálu. V současné době 
probíhá natírání a pobíjení pergoly. Bude-
me rádi za jakoukoliv výpomoc. Kontak-
tujte členy výboru. Také již místní (i přes-
polní) nadšenci zahájili „volejbalovou 
sezónu“.

Druhý Vlkanečský triatlon 28. 9. 2019
Po úspěchu v minulém roce chceme 
uspořádat druhý ročník sportovní sou-
těže „ Vlkanečský triatlon“ 

Soutěžit se bude ve třech kategoriích a 
ve třech disciplínách. Jízdě na kole, 
běhu a střelbě ze vzduchovky. Další in-
formace zveřejníme před konáním zá-
vodů na plakátech a webových strán-
kách. Těšíme se na Vaši účast a přejeme 
krásné léto.

Letní cvičení na zelené trávě
Cvičení na protažení a posílení celého 
těla, probíhá během letních měsíců na 
travnaté ploše místního hřiště. V případě 
špatného počasí uvnitř kabin. Lekce pro-
bíhají od 19 hodin vždy v úterý.
  
Prázdninové termíny – srpen 6., 13., 20., 
2019

Bc. Stanislava Solařová

Turistický výlet

Rybářské závody
Tak jako v loňském roce jsme uspořádali v sobotu 4. května 
rybářské závody pro děti na rybníku Pálov. I v letošním roce 
jsme tyto závody pořádali spolu s Českým svazem chovatelů 
Vlkaneč, který zajistil krásné poháry pro vítěze. Letos se zá-
vodů zúčastnilo pouze devět dětí, i přesto že se počasí v so-
botu po předchozích dnech umoudřilo. Během závodu se 
děti občerstvily, opekly si špekáčky a opět pokračovaly v 
chytání ryb, které ani letos moc nebraly. Vítězem závodu se 
stala Viktorka Vágnerová. Po vyhlášení výsledků každý zá-
vodník obdržel diplom a mohl si vybrat několik cen.

Dětský den
V sobotu 8. června myslivci opět  s chovateli Vlkaneč uspořá-
dali dětský den. Zahájení se uskutečnilo ve 14 hodin na my-
slivecké klubovně, kde bylo každé příchozí dítě zaevidová-
no. (letos jich přišlo 51) Potom se vydaly na trasu spolu s 
rodiči, která letos vedla obcí Vlkaneč. První zastávka byla u 

MS DIANA VLKANEČ
chovatele pana Rejnka, který měl připravenou malou výsta-
vu domácího zvířectva a velmi pěknou přednášku. Dále děti 
malovaly na silnici, poznávaly zvěř z obrázků a trofejí, vy-
zkoušely si střelbu ze vzduchovky a dále byla připravena jiná 
stanoviště zaměřená především na přírodu. Po projití všech 
stanovišť se všichni vrátili na mysliveckou klubovnu, kde bylo 
pro děti připraveno opékání špekáčků. Nejvíce se ale děti tě-
šily na velký skákací hrad, ve kterém bylo stále obsazeno. 

Brigády:
V sobotu 20. dubna se uskutečnila ještě jedna brigáda v 
obecním lese na stavění oplocenky a to ve velmi náročném 
terénu. S pomocí pana starosty jsme to zvládli.

Připravované akce
17. 8. Rybářské závody pro dospělé na Pálově
24. 8. Střelby na asfaltové holuby na střelnici MS Kluky

Vladimír Burian, Vlkaneč
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VLČATA
Jako v první třetině roku, tak i v té ná-
sledující byl kroužek Vlkanečská vlčata 
poměrně hojně navštěvovaný.

Díky MS Diana Vlkaneč si mohou děti 
pravidelně listovat v časopisu Malá my-
slivost. Vlčata se naučila při plnění úko-
lů a hraní různých her spoustu nového 
o našich listnatých stromech, keřích a 
také jak vypadají různé zvířecí stopy.
V měsíci květnu nás navštívila MUDr. 
Jitka Lužová, která dětem vysvětlila zá-
sady první pomoci a ošetření drobných 
úrazů, které se v přírodě mohou stát. 
Dětem se názorná ukázka resuscitace 
moc líbila.

V červnu pořádal MS Diana Vlkaneč 
oslavu Dětského dne, kde bylo na hrázi 
rybníka Kovařák připraveno několik 
stanovišť. Naše Vlčata se plnění úkolů 
zúčastnila a za odměnu si mohla po do-

končení všech připravených soutěží 
opéct buřty, dopřát si chlazené limoná-
dy, vybarvit omalovánky se zvířátky a 
šikovná Kristýna Jonášová dětem ma-
lovala zvířátka na obličeje.

Před koncem školního roku, v neděli 
23. 6. 2019, jsme pořádali výlet na „Dět-
ské myslivecké slavnosti“ na zámku 
Ohrada, kde byla spousta úkolů na pl-
nění.

Doufáme, že se Vlčatům výlet líbil a bu-
dou chtít příští rok vyrazit opět, a že se 
v dalším roce znovu sejdeme v hojném 
počtu a zažijeme společně spoustu 
dobrodružství v přírodě a naučíme se 
hodně nového.

MYSLIVOSTI, LESU A LOVU ZDAR !

Bára Komárková, Vlkaneč
Dětské myslivecké slavnosti

VYHODNOCENÍ RYBÁŘSKÝCH ZÁVODŮ:
 

V sobotu 29. 6. 2019 se uskutečnil již 4. ročník rybářských závodů pro děti na rybníku „Na návsi“ v Přibyslavicích.
Závodů se zúčastnilo celkem 10 dětí.
 
Absolutním vítězem se stal Filip Rejnek z Přibyslavic (na snímku), který ulovil celkem 6 ryb o celkové délce 190 cm a i nej-
většího kapra, který měřil 46 cm.

Celkové výsledky: 1. Filip REJNEK Přibyslavice, 2. Mary KILIAN Přibyslavice, 3. David JONÁŠ Vlkaneč
 
Akce byla pořádána SDH Přibyslavice a Obcí Vlkaneč  za finanční podpory Obecního úřadu a byla sponzorována p. La-
dislavem Vávrou ml. ze společnosti AWE Čáslav.

Počasí se vydařilo, bylo uloveno celkem 12 ryb a o akci byl i zájem veřejnosti. Celkem se zúčastnilo 21 dětí a 32 dospělých.

Nadšení rybáři
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ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ VLKANEČ
Koutek chovatele

Čas prázdnin a dovolených je již v pl-
ném proudu, čas nových přátelství, 
zážitků a nejrůznějších dobrodružství. 
Nejen dovolená, ale i celý život utíká 
daleko příjemněji, jsme-li obklopeni 
slušnými a hodnými lidmi, kteří se 
snaží druhému spíše pomoci než mu 
ublížit. Věřím, že lidé na venkově mají 
ještě stále jiné charakterové vlastnosti 
než ve velkých městech. Pakliže se 

děti v raném věku naučí lásce ke zvířátkům a k přírodě, nestanou 
se z nich bezcitní tvorové v dospělosti, kdy místo, aby sundali 
nohu z plynu, raději přejedou na silnici ježka, zajíčka, holuba 
nebo kojící srnu, jak se stalo v magický den letního slunovratu 
letos v pátek 21. června uprostřed obce Přibyslavice před sed-
mou hodinou ranní. Dotyčný svou agresivní a nepřizpůsobivou 
jízdou srnu srazil, náraz byl tak prudký, že ji odhodil více než 20 
metrů. Nejen že nezastavil, aby se podíval, co způsobil, ale klidně 
pokračoval, jakoby odhodil kus bezcenného papíru. Bylo mu na-
prosto lhostejné, že zbytečně zmařil život, že bude srna ve vel-
kých bolestech umírat a s ní zemře také její mládě, hladem a ve 
strachu. Jelikož se v této době mláďata o sebe ještě nedokážou 
patřičně postarat. Normální člověk si klade otázku, kde se bere ta 
hrubost, arogance a bezcitnost. Bohužel i tací žijí mezi námi. Až 
bude dotyčný číst tyto řádky, budu rád, když se nad svým činem 
hluboce zamyslí.
Měli bychom si vždy uvědomit, že jsme pouze součástí přírody, 
co nás dosud obklopuje. V boji s přírodou nemůžeme nikdy vy-
hrát. Domácím zvířatům, která chováme, se snažíme, abychom 
jim život co nejvíce zpříjemnili. Vlna veder nesužuje jen nás. Sta-
ráme se o příjem dostatku čisté, studené vody, dostatek kvalitní-
ho krmiva, které podáváme vždy brzo ráno a večer, kdy jsou 
okolní teploty ještě snesitelné. Bakterie a viry se rychle šíří, a po-
roto nezapomínáme (zvláště u králíků) asi 14 dní před odstave-
ním králice podat přípravek ESB.
Každý má svůj osvědčený způsob krmení, ale chybou je podávat 
všechny části jídelníčku současně. Králík spotřebuje vždy první 
to, co mu nejvíce chutná, ostatní buď vytahá a zašlape, či jinak 
znehodnotí. Nejen, že tím pádem ohrožujeme správnou funkci 
trávicího traktu, ale máme i zbytečně vysoké náklady na krmnou 
dávku.
Měli bychom postupovat od objemových krmiv, čímž je vždy 
kvalitní seno a pitná voda. Seno se skládá z mnoha složek. Důle-
žitý je vysoký obsah vlákniny. Tu mikroflóra slepého střeva pře-
mění na energii ve formě tuků a na kvalitní bílkovinu, enzymy a 
vitamíny. Tuky se u ušlechtilých masných plemen ukládají ve 
svalovině mezi vlákny, čímž dostává maso příjemnou chuť.
Důležitou složkou vlákniny je lignin, který je nerozložitelný, ale 
má důležitý význam v pohybu střevní hmoty a funkci střev. Dále 
dbáme na čistotu ustájení u všech chovaných zvířat. Při vyso-
kých denních teplotách dochází k nadměrnému odpařování 
čpavku, což znepříjemňuje dýchání a celkovou pohodu našich 
chovanců.
Když pozorujeme za poledního vedra naše včelky, musíme žas-
nout nad jejich pracovitostí a neúnavností. Oni si v tom vedru 
snad přímo libují, ne nadarmo jsou nazývány dětmi slunce. Neu-
stále přinášejí do úlu některá, pyl, vodu a propolis a ani na chvil-
ku si neodpočinou.
V polovině června se v naší oblasti přemnožila mera smrková a 
začala se na mladých výhoncích smrků tvořit medovice.
Pomalu rozvíjející se jaro dalo předpoklad pro vývin všech čtyř 
generací včel a pro rozkvět přírody, oproti loňsku, kdy jedna ge-
nerace chyběla. Kdo v teplém dubnu vyloženě nezariskoval a 
včelstva maximálně nerozšířil, tomu se v chladném květnu do-
stala včelstva do rojové nálady a po odkvětu řepky se začala rojit.
Pakliže se včelstvo vyrojí, máme sice bez práce v úlu mladou krá-
lovnu, ale o medném užitku si můžeme nechat jen zdát.

V našem kraji je skladba nektarodárných plodin poměrně pestrá, 
což včelám umožňuje zdárný a nepřerušovaný rozvoj. U včel, kte-
ré se nám vyrojily, bychom měli za 10-12 dní zkontrolovat, zda se 
mladá matka v pořádku vrátila ze snubního letu a zda začala 
klást.
Pokud se tak nestalo, je nutné okamžitě přidat novou matku ze 
záložního oddělku. Oddělek má potom ještě dost času si vycho-
vat matku novou, kterou můžeme v klidu zazimovat pro příští 
jaro a případně tím vykompenzovat zimní ztráty.
Důležitost vytvoření oddělků mnozí včelaři podceňují, ale chce-
me-li mít všechna včelstva v sezóně vyrovnaná a mít ze všech 
maximální užitek, je to nutnost. Je to jako bychom měli pro celý 
život pouze jedny boty.
V srpnu nastává čas dodání zimních zásob. V našem kraji, pakliže 
mají dostatek vlastních zásob, postačí ukončit krmení do 10. září. 
Včely musejí mít dostatek času na jejich zpracování a uložení na 
potřebné místo, než začnou chladné noci. Včelaři ví, že samozřej-
mostí je důsledně se věnovat léčení.
Po posledním medobraní je vhodné dodat alespoň 5 kg zásob, 
což stimuluje snůšku a matka neomezuje kladení. Do 15. srpna 
se rodí dlouho žijící včely. Nejlepší formou je dodání dvou med-
ných plástů (v jednom plátu je přibližně 2,5kg). Se zásobami vklá-
dáme gabonové pásky. Kontrola česen v podletí, nám o stavu 
včelstva vše napoví.
Zkušený včelař již včelstvo nerozebírá. Včely již veškeré netěsnos-
ti v úle zatmelily a je zbytečné jim přidělávat práci.
Podle chování létavek na česně vidíme, zda matka dostatečně 
klade a že včelstvo je dostatečně silné. V případě, že vidíme na 
konci srpna na česně trubce, je malá naděje, že včelstvo zdárně 
přečká zimu, proto jej rychle spojíme. Většinou takto oslabené 
včelstvo okolní včely vyloupí a jsme potom překvapeni, že i když 
včely dostaly 15 kg cukru, v zimě padly hlady. Proto máme-li po 
nakrmení podezření, opatrně poodtrhneme růžek stropní folie a 
když uvidíme na vrchní části posledních zámků bíle zavíčkované 
buňky, můžeme být klidní. Je položen dobrý základ včelstva pro 
příští jaro.
Na závěr bychom rádi touto cestou poděkovali manželům Krato-
chvílovým, Ireně a Pavlovi, za zhotovení pěkné výstavní voliéry.
Příště něco málo o přípravě na klidovou část sezony našich svě-
řenců.
Příjemné a veselé prožití prázdnin a dovolených přejí chovate-
lé…

(Josef Rejnek, Vlkaneč)

Dětský den
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Milý čtenáři,
začíná doba dovolených, odpočinku, veder a snad i klidu. Možná mi namítnete, že klid bude. Vždyť je tolik důvodů, proč klid 
bude. Nebudeme muset do práce a děti do školy. Rodičům odpadne neustálé pobízení dětí, aby ráno vstaly, aby se nasnída-
ly a rychle obuly, protože máme už pět minut zpoždění, takže začátek vyučování už zcela jistě nestihneme a podobné staros-
ti pominou na dobu prázdnin. Nám, dospělým, v době dovolené odpadne povinnost jít do práce a stres spojený s ní. Budeme 
si v jistém slova smyslu moci dělat, co chceme.

Ale je toto zcela jistě klid? Nebo alespoň předpoklad klidu? Tím, že dobu prázdnin a dovolených více méně bude prožívat 
každý školák a většina dospělých, budou více zaplněné silnice, místa, kde se obvykle tráví dovolené, hromadné prostředky, 
které se využívají na přemístění, kde budu trávit dovolenou. Může to být pro nás mnohem více stresující období, než školní 
rok. Asi nikoho z nás nebaví sedět celý den v rozpáleném autě a jet průměrnou rychlostí 10 km/h. Doufám, že se shodneme 
na tom, že je třeba vytvořit podmínky, abychom prožili klidnou dovolenou, při které si odpočineme a ve které se pobavíme. 
Proto možná stačí se rozhodnout nejet první den prázdnin na dovolenou, ale vyjet až o tři dny později. Proto se možná vy-
platí naplánovat, jaké divadlo navštívíme, co budeme dělat v případě, že na pláži u moře už nebudeme moci kvůli veliké 
teplotě vydržet a podobně. Stačí ovšem ke spokojené dovolené naplánovat aktivity? Domnívám se, že důležité jsou postoje. 
Ty vyrůstají z toho, jak pohlížím na druhého člověka. Po dětech požadujeme, aby nás poslouchaly. Víme, že by mohly prožít 
trauma, kdyby se například ztratily ve velkém městě. Požadujeme po nich také úctu. To, že ji nemusí uplatňovat k učitelům, 
protože se s nimi během prázdnin neuvidí, neznamená, že mohou být neuctivé k rodičům, babičkám či dědečkům atd. Mají 
ale také nějaké povinnosti dospělí vůči dětem z hlediska postojů? Bible říká, že všichni lidé jsou si rovni. Zároveň Bible uka-
zuje, že se Bůh zastává nejvice zranitelných - dětí, žen, přistěhovalců. Jakým způsobem se skutečnost zranitelnosti našich dětí 
dotkne našeho postoje k nim? Řekl bych, že v první řadě otevřeností. Doufám, že o prázdninách si ji vy rodiče můžete dovolit. 
Ona otevřenost se projeví alespoň tak, že do svých dětí nebudete projektovat své touhy, představy nebo ambice. Znamená 
to dovilit jim jít svou cestou a v jistém slova smyslu i svým způsobem. Pokud budeme schopni přijmout, že každý člen rodiny 
může společenství obohatit, ani ne tak akčností jako tím, že spolu prožijeme pěkné chvíle. Prožijeme krásu vztahu. Přijatel-
ným způsobem budeme přijímat do svého společenství Boha, kterého po objevení budeme s radostí oslavovat, protože si 
budeme uvědomovat, jak nás obohacoval.

Přeji vám všem, abyste si dobře odpočinuli, prožili krásné chvíle a načerpali dostatek sil k plnění svých povinností. 

S radostí žehná Petr Tobek, farář.

SLOVO FARÁŘE

Sportovní hala ve Vlkanči
Zastupitelstvo obce schválilo vybudování sportovní haly ve Vlkanči. Bohužel je zápis velmi stručný, proto se neví, co je důvo-
dem jednání zastupitelstva. Nevím, zdali mám správné informace, ale v případě že ano, má se stavět na zeleném pozemku. 
Zdá se mi neodůvodněné, že se staví na zemědělské půdě a to v době, kdy máme problémy udržet vodu v krajině. Nevím, s 
jakými čísly využitelnosti projektu zastupitelé počítali. Jestli se to dělá pro třicet lidí, kteří po dvaceti letech nebudou do haly 
chodit, protože budou mít jiné zájmy, zdá se mi to zbytečné. Je třeba připomenout, že počet obyvatel v obci nestoupá a že z 
demografického hlediska se zdá projekt zbytečný. Už vůbec nemluvím o ekonomickém rozměru projektu. 

Vybízím vás všechny, abyste se zamysleli nad užitečností tohoto projektu. Vás sportovce, zdali nemůžete svoje potřeby řešit 
jiným způsobem, ekonomicky a ekologicky šetrněji. Vás ostatní touhou seznámit se s podrobnějšími informacemi o daném 
projektu a na základě tohoto seznámení o vyjádření k zamýšlené investici. Zastupitele vybízím, aby občany více seznámili s 
podklady, na základě kterých schválili tento projekt. Také chci vybídnout ke zveřejnění priorit zastupitelstva, a to nejenom z 
hlediska ekonomickým aktivit, ale také duchovních cílů a způsobů, jakými chcete tyto priority naplnit.

Děkuji všem za vše dobré, co děláte a přeji hodně krásných chvil. 
S úctou Petr Tobek, farář.

Upozorňujeme občany na anketu, 
která probíhá na webových stránkách obce

Téma ankety: 
„Souhlasíte s tím, aby si Obec Vlkaneč nechala navrhnout a zhotovit 

oficiální obecní symboly - znak a vlajku obce?“
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PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ SRPEN – ŘÍJEN 2019
17. 8. 2019 Rybářské závody v Pálově pro dospělé – rybník Pálov

31. 8. 2019 Letní slavnosti – Sportovní hřiště ve Vlkanči

14. 9. 2019 Babí léto s hasiči – SDH Kozohlody

21. 9. 2019 Posvícenský koncert – Přibyslavice

28. 9. 2019 Vlkanečský triatlon – Sportovní hřiště Vlkaneč

19. 10. 2019  Posvícenská taneční zábava – SDH Kozohlody

Bližší upřesnění jednotlivých akcí bude provedeno na informačních plakátech umístěných ve vývěskách a na plakátových plochách 
a v neposlední řadě i na internetových stránkách obce.

PROGRAM LETNÍCH SLAVNOSTÍ VE VLKANČI 31. 8. 2019

Téma:  „Tak jde čas“
Odpolední program:

Zahájení akce – proslov starosty -14.00 h.
Kapela Věnovanka 14.15 – 18.00

Vstupy:
Ochotníci z Paběnic – (Charleston) - 14.30

Vystoupení  r. 1968 (místní ženy a dívky) 15.00
Vystoupení dětí ze ZŠ 15.30 h (Holky z naší školky)+ (vystoupení místních žen Poupata)

Vystoupení mažoretek z GJ 16.00 h.
Předvedení požárního útoku děti SDH Vlkaneč 16.10

Losování tomboly 16:40
(časy jsou pouze orientační)

Doprovodný program 
atraktivní kadeřnický koutek Salon ilaip, malování na sádrové odlitky, potisk- zdobení sáčků, malování na obličej, koutek myslivosti, 

hasičů, sportovců, skákací hrad, prodejní stánky

Večerní program
Kapela Naplech

D I S T R I B U C E  Z P R A V O D A J E

Vážení čtenáři, v prvním čísle letošního roku proběhly v našem obecním plátku nějaké změny. Změny probíhají i na webových 
stránkách obce.  Přibyly noví dopisovatelé. Vyzývám vás, abyste své náměty a připomínky, jak ke Zpravodaji, tak i k webové stránce 
zasílali na nově zřízený email vlkanecskyzpravodaj@seznam.cz. V tomto čísle bych ráda podala více informací k distribuci toho-
to zpravodaje. Pravidelně ho do schránek dostávají trvale bydlící a někteří již zaregistrovaní odběratelé. V případě, že nejste trvale 
bydlící a chtěli byste obdržet zpravodaj, obraťte se na obecní úřad, kde si konkrétní číslo zpravodaje můžete vyzvednout nebo 
nahlásit zájem o trvalý odběr. Jen společným zájmem o obecní dění, o sdílení informací, pocitů a názorů můžeme mít tento zpra-
vodaj obsahově zajímavý. Děkuji všem za spolupráci při jeho tvorbě.


